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Jan Verbeke, Gemeenteraadslid.

Zitting van 19.02.19

#Onderwerp : Interpellatie van Florence Lepoivre over de werkende armen in de publieke
gemeenschap.#

Openbare zitting

Zoals u het waarschijnlijk hebt gehoord en gelezen, de afgelopen weken hebben diverse FGTB centrales een
campagne hebben gelanceerd betreffende het minimumloon, « fight For 14 ». Het doel is loonsverhoging te
verkrijgen opdat de werknemers, tenslotte, een deftig loon zouden ontvangen. Deze campagne, die
oorspronkelijk door FGTB Luik werd gelanceerd, is vandaag gemeenschappelijk voor een reeks sectoren:
industrie, werknemers, metaal, schoonmaak, bouw, enz. En de CGSP heeft onlangs met de beweging
vervoegd. Het doel is een minimum uur loon van 14€ te verkrijgen bruto, of 2.300€ Bruto per maand.
 
Waarom 14€ of 2300€/maand? Ieder 2 jaar, publiceert FOD-economie een onderzoek over de begroting van
de huishoudens. Zij maakt het mogelijk om de huishoudens in 4 „kwartielen“ van inkomsten in te delen, dat
wil zeggen vier kwart van de bevolking ingedeeld volgens het niveau van hun inkomsten. Volgens deze
cijfers, slaagt de helft van de bevolking er niet in zijn uitgaven het hoofd te bieden. Deze burgers hebben dus
geen andere keuze dan ophouden met sparen: zich in schulden steken of een deel hun goederen verkopen.
 
Om iedereen toe te laten om hun behoeften het hoofd te bieden, schat de ABVV dat alle huishoudens de
capaciteit zouden moeten hebben om het niveau van uitgaven van 30.000€ Bruto/jaar aan te kunnen. Dat
stemt overeen met de uitgaven van de huishoudens in het 2de kwartiel van inkomsten geplaatst. Ervan
uitgaande dat een huishouden van 2 personen, zonder kinderen, waarvan een van de leden voltijds werkt en
het andere halftime, opdat dit huishouden het gemiddelde niveau van consumptie van het 2de kwartiel zou
bereiken, zou iedereen een niveau van 14,87€ bruto/uur moeten verloond worden. Ziehier, dus vanwaar de
14€/uur komen.
 
Dat klinkt als voordehand liggend en nochtans, voor veel personen die dagelijks hard werken, blijft dat een
onbereikbare droom. Momenteel bedraagt het minimumloon in ons land €9,65/u of €1590 per maand. Alles
behalve een deftig loon.
Wij worden dus geconfronteerd met het schandalige verschijnsel van arme werknemers, in een nochtans
altijd rijker land. Het is het geval in vele sectoren. Maar het is eveneens het geval in onze gemeente, onder
het gemeentepersoneel. Effectief, verdient een gemeentewerknemer van niveau E3, dat 12 jaar anciënniteit
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heeft, vandaag een brutosalaris van 2.265,5€, of een lager loon dan de 2.300€ die het mogelijk maakt om
waardig te leven. En we spreken niet over de werknemers die minder anciënniteit in dit niveau E hebben.
 
De kwestie van de loontabellen bij de lokale bevoegdheden is natuurlijk een problematiek die de gemeente
van Watermaal-Bosvoorde overschrijdt, aangezien zij binnen het Comité C zijn onderhandeld. Echter,
beschikt de gemeente over bepaalde actiemiddelen om de laagste lonen te verhogen: bijvoorbeeld, door het
af schaffen van het niveau E, zoals de Brusselse Regio het heeft gedaan voor zijn personeel, en door de
werknemers die in dit niveau zitten in het niveau D te kantelen.  
 
Mijn vragen zijn dus de volgenden:

- bent u zich ervan bewust dat de lonen van de niveau's E momenteel vaak lager zijn dan 2.300€ en
dus onvoldoende om fatsoenlijk te leven zonder schulden te hebben om de uitgaven het hoofd te
bieden?
- Bent u van plan om het niveau E af te schaffen opdat elke gemeentewerknemer tenslotte van een
deftig loon geniet? Zo niet, zou u ons kunnen verduidelijken waarom?

De Raad neemt kennis.

ALDUS GEDAAN EN BERAADSLAAGD IN ZITTING,
DOOR HET RAAD,

De Gemeentesecretaris, 
Etienne Tihon  

De Voorzitter, 
Cécile Van Hecke

VOOR EENSLUIDEND AFSCHRIFT
Watermaal-Bosvoorde, 20 februari 2019
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